
Referat fra bestyrelseskonferencen d 16 – 18 sep. 2018 

 

Med meget mandefald drog vi afsted som planlagt – vi fik et konferencerum hvor vi skulle arbejde med 

faglige profiler, det var dog en lidt svær opgave at gå til, og vi brugt aftenen på at snakke frem og tilbage 

om hvad vi hver i sær tænkte når vi snakkede faglige profiler. 

 

Dagen efter ankom vi til Oslo, hvor vi skulle besøge deres fagforbundet – Morten Lindhard tog imod os, og 

deltag også i vores møde – rimelig praktisk, for Morten var dansker – og derved kunne vi alle forstå hvad 

der blev sagt 😊  

Morten fortalte lidt om hvordan deres fagforening er bygget op - Fagforbundet er den største fagforening 

af de norske 26 fagforbund under L.O – man betaler ikke til A-kassen, da det går over skatten, og hedder 

folketrykhed – man kan få sygepenge i 104 uger - man betaler 15 % over skattesedlen. 

Barsel har man i 44 uger med 100 % løn, men kan dog forlænge op til 54 uger, dog kun på 80 % af lønnen ( 

far har 14 uger med fuld løn )  

Man betaler 1,45 % af sin løn for at være medlem af fagforbundet, dog ikke over 600 kr – når man er 

medlem har man automatisk en indboforsikring, som dækker hele familien. 

 

Man bruger mange penge på at reklamere - reklamerne betaler sig selv, da man får mange nye 

medlemmer. ( pt har de 306.000 ) Norges indbygger tale er meget lig Danmarks. 

Vi så også deres fagligheds kompas og dermed fandt vi en anden måde at angribe vores opgave, når vi kom 

retur til båden. 

En arbejdsro bredte sig, da man først angreb opgaven på en anden måde – og derved blev der udarbejdet 

en faglig kompas. 

 

Jeg syndes vi havde en dejlig tur og fik en masse viden i det norske fagforbund - men vi savnede dem der 

ikke deltog. 

 

 

 

 

 


